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ارشاد  و  فرهنگ  وزیر    
پرداخت  درباره  اسلامی 
جشنواره  چهل ویکمین  بودجه 
پرداخت  کرد:  تأکید  تئاترفجر 
ندارد  بودجه جشنواره مشکلی 
و توسط معاون هنری و مدیرکل 
هنرهای نمایشی انجام می شود. 
وزیر  اسماعیلی  محمدمهدی 
در  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ 
چهل ویکمین جشنواره بین المللی 
تئاتر فجر حضور پیدا کرد. وی پیش 
از تماشای نمایش »روزدهم« در 
دومین روز جشنواره، در جمع 
خبرنگاران درباره وضعیت بودجه 
گفت:  یکم،  و  چهل  جشنواره 
تلاش کردیم چیزی را که دبیران 
محترم جشنواره ها به ما گفته اند 
تا حد زیادی تحقق پیدا کند. وی 
درباره اینکه بودجه جشنواره تئاتر 
فجر هنوز پرداخت نشده است، 
اظهارکرد: آقای محمود سالاری، 
نظری،  کاظم  و  هنری  معاون 
مدیرکل هنرهای نمایشی ان شاءا... 
انجام می دهند، کارهایش انجام 
شده است. وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی درباره سرانجام وضعیت 
حریم مجموعه تئاترشهر، تصریح 

کرد: در روزهای آینده قرار است با 
آقای شهردار کار را به طور رسمی 
شروع کنیم. اسماعیلی درباره زمان 
اجرایی شدن طرح حریم تئاترشهر، 
افزود: فقط هماهنگی های اجرایی 
مانده است، توافق نامه انجام شده 
و به زودی حریم تئاترشهر برقرار 
می شود. امیدواریم شهرداری زودتر 

این کار را انجام دهد. وی درباره 
شرایط سخت وضعیت بودجه اهالی 
تئاتر، گفت: معاون هنری هر موردی 
در این خصوص داشتند ما گفته ایم 
چشم. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
درباره اینکه تا چه حد اهل تماشای 
تئاتر و آثار جشنواره تئاتر فجر است، 
اظهارکرد: من از زمان دانشجویی 

به تئاترشهر می آمدم. الان هم به 
واسطه مسئولیتم هر از چندگاهی 
دوستان لطف می کنند و فضایی 
را فراهم می کنند که به اینجا بیایم. 
اسماعیلی درباره شرایط جشنواره 
گروه های  و  جوان ها  حضور  و 
شهرستانی، بیان کرد: فکر می کنم 
در بین ادواری که جشنواره برگزار 
شده و ما بررسی کرده ایم، امسال 
پررونق ترین دوره جشنواره تئاتر 
داشتیم به ویژه کاری که در مناطق 
چهارگانه و استان ها انجام شد. 
گزارش هایی که دوستان آوردند و 
ما دیدیم با یک اشتیاق بسیار بالایی 
هنرمندان شهرستانی شرکت کرده 
بودند. یک دوره کم نظیر را برای 
جشنواره داریم. وی درباره حضور 
کمرنگ هنرمندان پیشکسوت در 
چهل ویکمین جشنواره بین المللی 
تئاتر فجر، تأکیدکرد: به هر حال 
ما فضا را فراهم کردیم و حتی 
دوستان تلاش کردند که از بزرگان 
هم استفاده کنند. تلاش ما این 
است همه به اندازه لازم ان شاءا... 
حضور داشته باشند. به هر حال 
جشنواره بیشتر فرصتی است برای 

شناساندن ظرفیت های جدید. 

نمایش »گلاب آدینه« 4۰ 
شب دیگر روی صحنه  

  اجرای نمایش »پرده خانه« 
و  بیضایی  بهرام  نویسندگی  به 
تا  آدینه«  »گلاب  کارگردانی 
روزهای پایانی سال ادامه پیدا 
می کند.به گزارش ایسنا، پیش از 
این انتظار می رفت این نمایش 
بعداز ۶۰ اجرا در پردیس تئاتر 
شهرزاد به کار خود پایان بدهد، 
اما به گفته شُبیر پرستار، مجری 
اجرای  نمایشی،  اثر  این  طرح 
»پرده خانه« تا ۴۰ شب دیگر ادامه 
خواهد داشت و این اثر نمایشی تا 
روزهای پایانی سال روی صحنه 
می ماند و براساس این برنامه ریزی، 
این نمایش به مدت ۱۰۰ شب اجرا 
خواهد داشت. نمایش »پرده خانه« 
که تازه ترین کار گلاب آدینه است، 
هر شب راس ساعت ۱۹و3۰ دقیقه 
در سالن شماره دو پردیس تئاتر 
شهرزاد اجرا می شود. در حال 
حاضر الهه اصغری، بازیگر نقش 
»صنم« به دلیل آسیب دیدگی از 
ناحیه پا، امکان ادامه کار با گروه 
اجرایی این نمایش را از دست داده 
و یکی دیگر از بازیگران نمایش 
بهرام  است.  شده  او  جایگزین 
پیش  سال   3۰ حدود  بیضایی 
نمایشنامه »پرده خانه« را نوشته 
است. او خود تمایل داشت تا این اثر 
نمایشی را روی صحنه بیاورد و به 
همین دلیل مجوز اجرای آن را به 
دیگر کارگردانان تئاتر نمی داد. از 
همان مقطع گلاب آدینه به دنبال 
اجرای این متن بود و سرانجام 
سال گذشته مجوز اجرا را از آقای 
نویسنده گرفت. در »پرده خانه« 
نورا هاشمی، نادر فلاح و... به ایفای 

نقش می پردازند. 

دار  قلبی  براثر سکته  مختاباد  ابوالحسن    
فانی را وداع گفت. ابوالحسن مختاباد منتقد، 
پژوهشگر موسیقی و از روزنامه نگاران پیشکسوت 
براثر  موسیقی  تخصصی  حوزه  سرشناس  و 
سکته قلبی درگذشت. سیدابوالحسن مختاباد 
)متولد ۲۲ دی ۱3۴۸ در امره( نویسنده، منتقد، 
پژوهشگر موسیقی و روزنامه نگار ایرانی است. او 
همچنین، برادر عبدالحسین مختاباد خواننده 
شناخته شده موسیقی ایرانی است. مختاباد در 
تابستان سال ۱3۷۲ به کار در نشریه مشغول شد. 
به همن همان سال با کار در بولتن جشنواره تئاتر 
فجر، کار حرفه ای خود را آغاز کرد و سپس در 
بهار سال ۱3۷3، به عنوان عضو تحریریه روزنامه 
همشهری وارد این روزنامه شد و تا همین اواخر 

با این روزنامه و تعداد دیگری از رسانه ها همکاری 
داشت. مختاباد فعالیت صنفی در حوزه موسیقی 
را با انتخاب به عنوان بازرس کانون پژوهشگران 
خانه موسیقی در سال ۸۱ آغاز کرد و سپس در 
کنار سردبیری نشریه خبری این نهاد، در دوره های 
بعد به عنوان عضو )۱3۸3–۱3۸۵(، نایب رئیس 
)۱3۸۵–۱3۸۷( و رئیس هیات مدیره )۱3۸۷–

۱3۸۹( این کانون انتخاب شد. در این دوره او 
دبیری سمینار بررسی سه دهه موسیقی ایران را در 
۷ میزگرد در جشنواره موسیقی فجر سال ۱3۸۷بر 
عهده داشت که به درخواست کامبیز روشن روان 
به عنوان دبیر جشنواره این میزگردها را برگزار کرد.

او همچنین دو دوره متوالی از سوی مجمع عمومی 
خانه موسیقی به عنوان بازرس اصلی این نهاد صنفی 

انتخاب شد و نیز نهادینه کردن و برگزاری چند 
دوره کتاب و آلبوم سال خانه موسیقی از ابتکارات 
صنفی او به شمار می رود. او موسیقی را با یادگیری 
آواز در سال های اولیه دهه هفتاد نزد کریم صالح 
عظیمی آغاز کرد و در ادامه مدتی نزد سیدنورالدین 
رضوی سروستانی ردیف آموخت و نیز شیوه آوازی 
طاهرزاده به روایت نورعلی خان برومند را نیز نزد 
حمیدرضا نوربخش فرا گرفت. ضمن آنکه چند 
مدتی هم نزد کمال الدین عباسی ردیف آوازی را فرا 
گرفت. در این مدت آموزه های آوازی و صداسازی را 
با برادرش سیدعبدالحسین مختاباد استمرار داد و 
تئوری موسیقی را نزد محسن الهامیان و نواختن سه 
تار را هم برای مدتی کوتاه نزد حمید سکوتی، رضا 
موسوی زاده، پیمان سلطانی و بهداد بابایی آموخت. 

ابوالحسن مختاباد درگذشت

 فروش همچنان ادامه دارد
»آواتار۲« ۲ میلیاردی شد

 فیلم »آواتار: راه آب« با ادامه فروش خود توانست از مرز ۲ 
میلیارد دلار هم بگذرد. به گزارش »مهر« دنباله فیلم »آواتار« 
فروش جهانی ۲ میلیارد دلاری را هم پشت سر گذاشت. جیمز 
کامرون، کارگردان فیلم گفته بود فیلم باید به این مرز برسد تا 
بشود گفت از نظر سود به مرز مطلوبی رسیده است. این فیلم از 
اواخر دسامبر و ۱3 سال پس از آنکه »آواتار« اصلی دنیای پاندورا را 
ارائه کرد، به یک پدیده جهانی بدل شد. دیزنی اعلام کرده »آواتار: 
راه آب« ۲.۰۲۴ میلیارد دلار در سراسر جهان فروخته است. این 
فیلم اکنون عنوان ششمین فیلم پرفروش گیشه های جهان در 
تاریخ را در اختیار دارد. »آواتار« یکی از دستاوردهای بزرگی 
است که دیزنی با خرید ۷۱ میلیارد دلاری فاکس قرن ۲۱ در سال 
۲۰۱۹ به دست آورد. کار فیلمبرداری سومین فیلم »آواتار« را 
کامرون پیش تر و هم زمان با فیلم دوم انجام داده و فیلم قرار است 
دسامبر ۲۰۲۴ اکران شود. قسمت های چهارم و پنجم هم برای 
دسامبر ۲۰۲۶ و دسامبر ۲۰۲۸ برنامه ریزی شده است. »آواتار« 
اصلی مخاطبان را با تصاویر نوآورانه خود مسحور کرد. این فیلم 
که سال ۲۰۰۹ اکران شد در نهایت با فروش ۲.۹ میلیارد دلاری، 

پرفروش ترین فیلم تاریخ است. 

 ساخت برنامه های جدید 
در »رادیواقتصاد«

 رادیواقتصاد در برنامه »شغل آزاد« راهکارها و ریزه کاری های 
راه اندازی مشاغل را به مخاطبان آموزش می دهد. علی مروی، مدیر 
گروه کسب وکار رادیواقتصاد درباره راه اندازی برنامه های جدید 
به مهر گفت: اصناف یکی از مولفه های تاثیرگذار در رونق تولید 
هستند و ما در نظر داریم در برنامه »شغل آزاد«، اطلاعات، دانش و 
اگاهی مخاطبان را نسبت به مشاغل ارتقاء دهیم تا افرادی که قصد 
دارند به هر صنفی ورود کنند با مراحل گام به گام عملکرد آن صنف 
آشنا باشند. مروی ادامه داد: در هر برنامه با یکی از پیشکسوتان 
یک صنف گفت وگو می شود و چالش ها و موانع و نیز تجربیات آن 
صنف مورد بررسی قرار می گیرد. همچنین این برنامه راهکارها و 
ریزه کاری های راه اندازی مشاغل را به مخاطبان آموزش می دهد. 
مدیر گروه کسب وکار رادیو اقتصاد، آیتم های گزارشی را از دیگر 
بخش های این برنامه معرفی کرد و گفت: در بسته های گزارشی نیز 
با صاحبان مشاغل گفت وگو می شود و مسائل و دغدغه های آنان 
بازگو می شود. در آیتم تاریخچه که فضایی شنیدنی و جذاب دارد، 
مردم با تاریخچه هر صنف آشنا می شوند که مربوط به کدام شهر 
و روستاست. برنامه »شاغل آزاد« به تهیه کنندگی لیلا امید یگانه 
و گویندگی شهلا جمشیدیان از شنبه تا چهارشنبه ساعت ۹ تا 
۹و3۰ از رادیواقتصاد پخش می شود. مروی به راه اندازی یک برنامه 
دیگر هم اشاره کرد و افزود: در این برنامه پس از طرح موضوع برنامه 
در قالب نمایش و با حضور کارشناسان زبده اقتصادی به سوالات 
مخاطبان اعم از مهریه، سودبانکی، پس اندازها، بازارهای سرمایه، 

خرید و فروش ملک و خودرو و... پاسخ داده می شود. 

 نیرومند: 
فیلم اولی های جشنواره فجر 

از بهترین ها هستند
انتخاب  هیات  اعضای  از  یکی   
جشنواره فیلم فجر تاکید کرد: فیلم های 
کارگردان  اولی ها جزو بهترین های جشنواره 
امسال خواهند بود. محمدحسین نیرومند 
مهم ترین ویژگی تولیدات امسال را که به 
جشنواره ارائه شده اند عدالت فرهنگی دانسته 
و گفته است: ساخت فیلم در گستره ایران 
زمین از شمال غربی تا جنوب شرقی، نمونه 
آن است. تنوع اقلیمی نیز در جشنواره نمود 
دارد. از ویژگی های دیگر این دوره جشنواره 
آن است که در آثار جدید سینمای ایران، 
فیلم های رایج ارزان و محدود به تک لوکیشن 
)به اصطلاح فیلم های آپارتمانی( کمتر 
مشاهده می شود. همچنین فیلم ها از تنوع 
امسال  برخوردار هستند.  موضوعی هم 
سینمای اجتماعی با چند فیلم خوب می تواند 
علاقه مندان این دست آثار سینمایی را راضی 
کند. خوشبختانه گونه سینمای دفاع مقدس 
امسال متفاوت از سال های گذشته، حتما 
توجه هیات داوران را به خود جلب خواهد 
کرد. نیرومند درباره حضور کارگردان های 
فیلم  اولی نیز بیان کرد: کارگردان های اول 
مانند سال گذشته پرتوان و با موضوعات 
جسورانه در جشنواره حضور یافته اند. به نظر 
می رسد فیلم های این کارگردان ها، جزو 
بهترین های جشنواره امسال خواهند بود. 
وی درباره حضور نسل  جدید و پویا از بازیگران 
سینمایی در جشنواره امسال هم گفت: 
فرصت پدید آمده، باعث حضور بازیگران 
جوان شده است. از نگاه من این اتفاق امسال 
هم در آثار مختلف رخ داده به طوری که برخی 
بازیگران جوان، می توانند در آینده به عنوان 
چهره های سینمایی مطرح شوند. او معتقد 
است:  جشنواره امسال نشان خواهد داد که 
جریان تولید در سینمای ایران بزرگ تر از آن 
است که برخی  حرکت ها، خللی در آن ایجاد 
کنند. فکر می کنم اکثر هنرمندان سینمای 
ایران بر این باورند که جشنواره فیلم فجر، 
جشن ملی سینمای ایران است. از نکات 
جالب و تأمل برانگیز جشنواره، حضور برخی 
چهره هایی است که از بیرون وانمود می شود 
چندان رغبتی به کار ندارند ولی اتفاقا فعالانه 
در جشنواره امسال حضور دارند. نیرومند در 
پایان تصریح کرد: به عنوان کسی که عضو 
هیأت انتخاب سال گذشته هم بوده ام، با 
جرأت می توانم بگوییم میانگین سطح کیفی 
و فنی فیلم های امسال اگر از فیلم های سال 

گذشته بیشتر نباشد، کمتر نخواهد بود. 

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

 عصبانیت دموکرات ها از »بایدن«
به دنبال  دموکرات  حزب  بلندپایه  اعضای   
پیداشدن اسناد طبقه بندی شده که »جو بایدن«؛ 
رئیس جمهوری آمریکا آنها را جابه جا کرده بود، 
واکنش تندی نسبت به این مساله امنیت ملی نشان 
دادند. به گزارش ایرنا، نشریه نیوزویک گزارش داد که 
همزمان با انتقاد گسترده دموکرات ها از جو بایدن 
به علت جابه جاکردن اسناد محرمانه، دو سناتور ارشد 
این حزب نیز به جمع منتقدان پیوستند. سناتور 
»دیک.دوربین« که در حال حاضر دومین عضو 
بلندپایه دموکرات ها در سنای آمریکا به حساب 
می آید با حضور در شبکه CNN در این باره به شدت 
ابراز نگرانی کرد و در مورد پروتکل های مورد استفاده 
در کنگره در زمانی که قانونگذاران به موارد حساس 
رسیدگی می کنند، توضیحاتی داد. »دوربین« 
گفت: زمانی که صحبت از اعضای کنگره و اطلاعات 
طبقه بندی شده به میان می آید، استانداردی وجود 
دارد که از آن پیروی می کنیم. این سناتور در تشریح 
اینکه اسناد محرمانه چگونه بررسی می شوند، توضیح 
داد: درب اتاق من بسته است، شخصی که سند را به 
من می دهد آن را از یک کیف قفل شده در می آورد، 
آن را به من می دهد و در زمانیکه من آن را می خوانم 
مراقب است. زمانیکه خواندن من تمام می شود، وی 
آن را پس می گیرد، آن را داخل کیف می گذارد و 
صحنه را ترک می کند. این شیوه ای است که ما به 
دقت به این اسناد رسیدگی می کنیم. »دوربین« پس 
از توصیف این روند، از برخورد بایدن با اسناد فوق 
محرمانه انتقاد کرد و آن را »غیرقابل قبول« خواند. 
اخیرا چندین سند طبقه بندی شده که تاریخ آن به 
زمان معاونت بایدن در زمان ریاست جمهوری باراک 
اوباما و همچنین دوران حضورش به عنوان سناتور 
در مجلس سنا بازمی گردد، در املاک وابسته به 
رئیس جمهوری آمریکا پیدا شده است. برخی از این 
اسناد که از جمله در اقامتگاه وی در ایالت »دلاور« 
پیدا شده، داخل جعبه هایی در یک گاراژ قفل شده 
قرار داشتند. دوربین به رغم انتقاد از »بایدن«، از 
شفافیت و همکاری او با بازرسان در این وضعیت 
تقدیر کرد و آن را یک تضاد شدید با برخورد دونالد 
»ترامپ« رئیس جمهوری سابق آمریکا در واکنش 
به کشف اسناد محرمانه در اقامتگاهش در فلوریدا 
دانست. »جو مانچین« دیگر سناتور منتقد نیز درمورد 
وضعیت پیش آمده، بیان کرد: »بایدن« باید پشیمانی 
زیادی از این شرایط داشته باشد و همچنین پیشنهاد 
کرد که رئیس جمهور به اشتباهات خود اعتراف کند. 
»مانچین« همچنین دیدگاه »دوربین« در مورد 
نحوه برخود رئیس جمهوری فعلی و رئیس جمهوری 
پیشین با شرایط مشابه را تکرار و عنوان کرد: نحوه 
برخورد »ترامپ« با رسوایی کشف اسناد محرمانه 

»بسیارمتفاوت« با رفتار »بایدن« است. 

سرگئی ریابکوف:  

کمک آمریکا به اوکراین برای حمله به روسیه، جنگ روانی است 

 محمدمهدی اسماعیلی: 

بودجه تئاتر فجر مشکلی ندارد

کوتــــاه

  معاون وزیر خارجه روسیه ضمن اشاره به مناسب نبودن 
شرایط برای پیگیری مذاکرات با آمریکا درباره معاهده 
تسلیحات اتمی، گفت که واشنگتن و کی یف هشدارهای 
مسکو را جدی نمی گیرند. به گزارش فارس، در ادامه تنش ها 
در روابط روسیه و آمریکا، مسکو اظهارکرد: تاریخ جدیدی 
برای مذاکره با واشنگتن در مورد معاهده کنترل تسلیحات 
اتمی موسوم به »نیو استارت« وجود ندارد. »سرگئی 
ریابکوف« گفت: شرایط برای مذاکرات جدید در مورد 
این معاهده که تعداد کلاهک های اتمی راهبردی طرفین 
را محدود می کند، مناسب نیست. به نوشته خبرگزاری 
»رویترز«، ریابکوف در این باره توضیح داد: »به صراحت 
بگویم، وضعیت فعلی و با در نظرگرفتن روند تشدید لفاظی ها 
و اقدامات ایالات متحده، اجازه تعیین تاریخ جدید را 
نمی دهد.« مذاکرات بین روسیه و آمریکا در مورد ادامه 
پیداکردن بازرسی ها از زرادخانه های اتمی طرفین براساس 
معاهده نیواستارت، قرار بود در ماه نوامبر در مصر انجام شود، 

اما این نشست به تعویق افتاد و هیچکدام هنوز تاریخ جدیدی 
را برای نشست تعیین نکرده اند. وی همچنین اظهارداشت 
که مسکو در تمایل خود برای عادی سازی کار سفارتخانه 
مصمم است، اما رویکردهای پیشنهادی واشنگتن برای 

حل این موضوع با راهکارهای روسیه بسیار متفاوت است 
به نوشته خبرگزاری »اسپوتنیک«، این دیپلمات روس در 
واکنش به بیانیه های آمریکا درباره امکان ارسال موشک های 
دوربرد به کی یف برای حمله به خاک شبه جزیره کریمه 
تصریح کرد: این اظهارات فقط جنگ روانی است. ریابکوف 
در این باره افزود: »تنش زایی، خطرناک ترین مسیر است 
و عواقب آن می تواند غیرقابل پیش بینی باشد. آمریکا و 
اوکراین این هشدارهای ما را درک نمی کنند. مخالفان 
روسیه به تشدید خطرات ادامه می دهند، اما اهداف عملیات 
نظامی ویژه در هر صورت محقق خواهد شد و تمام این 
تجهیزات نظامی که از منابع مختلف به اوکراین ارسال 
می شوند، به معنای واقعی کلمه نابود خواهند شد.« پیش از 
این روزنامه »نیویورک تایمز« گزارش داد که دولت آمریکا 
در حال به رسمیت شناختن این موضوع است که اوکراین 
برای حمله به کریمه، به تسلیحات و تجهیزات نظامی 

بیشتری نیاز دارد. 

 رجب طیب اردوغان:
  انتخابات ترکیه ۱۴ »می« 

 برگزار می شود
رئیس جمهور ترکیه از برگزاری انتخابات ریاست جمهوری 
در کشورش در ۱۴ ماه »می « خبر داد. به گزارش خبرگزاری 
آناتولی، »رجب طیب اردوغان« رئیس جمهور ترکیه اعلام کرد: 
انتخابات ریاست جمهوری ترکیه ۱۴ ماه می  برگزار می شود. 
به گزارش اسپوتنمیک، »رجب طیب اردوغان« در نشستی 
با جوانان این کشور گفت: من از نمایندگان جوانان مان که 
برای اولین بار در انتخابات شرکت می کنند می خواهم در 
رای گیری که در ۱۴ می  برگزار می شود، انتخاب درستی داشته 
باشند. انتخابات ریاست جمهوری ترکیه در ابتدا قرار بود در 
۱۸ ژوئن برگزار شود. این در حالیست که رئیس جمهور ترکیه 
چهارشنبه هفته پیش اعلام کرده بود که احتمال برگزاری 
زودهنگام انتخابات ریاست جمهوری در ۱۴ ماه می  سالجاری 
میلادی وجود دارد. به گزارش رویترز، انتخابات پارلمانی و 
ریاست جمهوری ترکیه با هم و بزرگ ترین آزمون برای »رجب 
طیب اردوغان« به شمار می آید. این خبرگزاری اضافه کرد: در 
شرایطی که یک اتحاد از مخالفان اردوغان وعده عقب نشینی 
از سیاست  های اقتصادی نامتعارف رئیس جمهور را می دهند، 
رأی  گیری همچنین درباره نحوه اداره ترکیه و نقشی که ممکن 
است برای کاهش درگیری در اوکراین و خاورمیانه )غرب آسیا( 
ایفا کند، تصمیم خواهد گرفت. پیش تر رئیس جمهور ترکیه در 
خصوص ائتلاف شش حزبی که به دنبال سرنگونی وی هستند، 
گفته بود: ملت ما به این کودتاچیان، )این جدول ۶ نفره جاه طلب 
اما نالایق(، در همان روز، بس خواهد گفت. این در حالیست که 
وی پیش تر گفته بود که رأی گیری در ماه ژوئن برگزار می شود، 
اما اوایل این ماه گفته بود که تاریخ ممکن است از ۱۸ ژوئن 

زودتر باشد. 
 

دولت کویت استعفا کرد
دولت کویت، استعفای خود را تقدیم رهبری سیاسی این 
کشور کرد. به گزارش ایسنا، به نوشته روزنامه کویتی »القبس« 
دولت کویت استعفای خود را به امیر این کشور تقدیم کرد. این 
منبع اشاره کرد که دولت کویت به موضع خود در قبال بحران 
سیاسی اخیر در مورد قوانین مردمی پایبند است. دولت کویت 
موضع خود را در مورد ارجاع گزارش های کمیته مالی تاکید و 
اعلام کرد که بر پس گرفتن دو استیضاح برنامه ریزی شده برای 
جلسه سه شنبه که مربوط به »عبدالوهاب الرشید« وزیر دارایی 
و »براک الشیتان« وزیر دولت در امور کابینه بود، اصرار دارد. به 
نقل از میدل ایست نیوز، این اقدامات با جلسه قریب الوقوع مجلس 
ملی کویت در سه شنبه برای استیضاح وزیر دارایی برای بررسی 
تعدادی از مسائل، از جمله موضوع بدهی ها صورت می گیرد. پس 
از گذشت بیش از دو ماه از انتخاب پارلمان جدید و مراسم تحلیف 
دولت جدید به ریاست »احمد النواف« اختلافات میان دولت و 
پارلمان کویت مجددا آغاز شده است. این اختلافات پس از آن 
بالا گرفت که نمایندگان تصویب تعدادی از قوانین به ویژه قوانین 

مالی را خواستار شدند که کابینه مخالف آن بود.

  فومیو کیشیدا، نخست وزیر ژاپن طی سخنرانی در 
پارلمان اعلام کرد که بدون هرگونه پیش شرطی، آماده 
دیدار با »کیم.جونگ.اون« رهبر کره شمالی است. به گزارش 
فارس، در حالی که تحرکات نظامی آمریکا و متحدانش در 
شرق آسیا ادامه دارد، نخست وزیر ژاپن برای دیدار با رهبر 
کره شمالی اعلام آمادگی کرده است. فومیو کیشیدا در 
جمع قانونگذاران پارلمان این کشور حضور یافت و درباره 
تنش های با کره شمالی اظهارنظر کرد.به گزارش خبرگزاری 
الجزیره، نخست وزیر ژاپن گفت: برای حل اختلافات با 
کره شمالی و دیدار با »اون« رهبر کره شمالی بدون هرگونه 
پیش شرطی آماده ام. فومیو کیشیدا بیان کرد: »فراوانی 
و ماهیت بی سابقه پرتاب موشک های بالستیک توسط 

کره شمالی کاملا غیرقابل قبول است. مهم ترین مساله 
برای ما آدم ربایی است که یک مشکل جدی بشردوستانه 
است. ما از هر فرصتی برای اطمینان از بازگشت سریع همه 
ربوده شدگان به میهن خود استفاده خواهیم کرد. من خودم 
مصمم هستم که بدون هیچ قید و شرطی مستقیم با رئیس 
کیم .جونگ .اون ملاقات کنم.« موضوع ربوده شدن ژاپنی ها 
توسط سرویس های اطلاعاتی کره شمالی یکی از اختلافات 
و موانع مهم در روابط دو کشور است. پیونگ یانگ در سال 
۲۰۰۲ برای اولین بار اعتراف کرد که تنها ۱3 شهروند ژاپنی 
ربوده شده اند و به ۵ نفر از آنها اجازه بازگشت به کشورشان 
را داد. به گفته کره شمالی، بقیه آنها مُرده اعلام و اجسادشان 
به بستگانشان فرستاده شد که توکیو صحت این موضوع را 

تایید نکرد. ژاپن و کره شمالی در  ۲۰۱۴ توافق کردند که 
تحقیقات جدیدی در مورد ربوده شدن شهروندان ژاپنی 
انجام دهند، اما کمیسیون مسئول در این موضوع بعدا 
توسط پیونگ یانگ منحل شد. کره شمالی در سال ۲۰۲۲ 
رکورد جدیدی در زمینه شلیک موشک ثبت و 3۷ بار 
موشک بالستیک و کروز شلیک کرد. البته کره شمالی در 
هر بار شلیک، اغلب چندین موشک به طور همزمان پرتاب 
کرده و در نتیجه بیش از ۷۰ موشک شلیک شده است. 
اعلام آمادگی ژاپن برای دیدار بدون پیش شرط با »اون« در 
شرایطی انجام شده که تحرکات توکیو برای تقویت ساز و 
برگ نظامی خود بیش از پیش تشدید شده و ژاپن با آمریکا 

و انگلیس توافق های نظامی جدید امضا کرده است. 

آمادگی نخست وزیر   ژاپن  برای دیدار  با  »اون«

    رئیس جمهور روسیه بیان کرد: اتحادیه اقتصادی اوراسیا 
)EAEU( باید کاهش مخاطرات استفاده از ارزهای خارجی 
را در اولویت قرار دهد. به گزارش مهر به نقل از اسپوتنیک، 
 )EAEU( ولادیمیر پوتین، گفت: اتحادیه اقتصادی اوراسیا
باید کاهش خطرات ناشی از کاربرد ارزهای خارجی و 
سامانه های پرداخت در تجارت دوجانبه را در اولویت قرار 
داده و به فکر اتصال به جایگزین روسی این سامانه ها باشد. 
پوتین در بیانیه ای که کرملین منتشر کرده، افزود: مسئولیت 
ضروری این است که مخاطرات اقتصادی ناشی از کاربرد 
ارزهای خارجی و سامانه های پرداخت در تجارت دوجانبه، 
دائما و به قید فوریت کاهش پیدا کند. وی ادامه داد: معتقدیم 

که شرط اجتناب ناپذیر برای روابط تجاری باثبات در داخل 
اتحادیه، اتصال شرکا به سامانه پیام رسان مالی بانک روسیه 
و توسعه تعاملات درون  سامانه ای سیستم های پرداخت ملی 
است. رئیس جمهور روسیه همچنین از اتحادیه اقتصادی 
اوراسیا خواست تا توسعه ظرفیت فناوری را در اولویت 
قرار دهد و تاکید کرد: مشخصا توسعه ظرفیت فناوری 
کشورهای عضو اتحادیه و استقلال حقیقی و خودکفایی 
آنها در این حوزه، باید یکی از اولویت های مهم راهبردی در 
همکاری مشترک باشد. ما پیشنهاد می کنیم که تلاش ها 
در راستای توسعه و اجرای راه حل های پیشرفته علمی در 
حوزه فناوری در بخش های پیشتاز اقتصاد، تجمیع شود. از 

جمله بخش های اقتصادی اصلی که پوتین در این بیانیه به 
آن اشاره کرده؛ می توان به صنایع خودروسازی و شیمیایی، 
مهندسی حمل ونقل، میکروالکترونیک، صنایع هوایی، 
کشتی سازی، داروسازی، اکوسیستم های دیجیتال، انرژی 
جایگزین، مهندسی کشاورزی، زیست فناوری و تولید بذر 
اشاره کرد. »پوتین« همچنین گفته است که هماهنگ سازی 
بازارهای مالی شرایط مطلوبی را برای اعضای اتحادیه 
فراهم خواهد کرد تا همچنان در این اتحادیه بمانند و 
فعالیت کنند. وی علاوه بر این، پیشنهاد بررسی احتمال 
ایجاد یک سازمان رتبه بندی اوراسیا را مطرح کرد که برای 
خدمت رسانی به فعالیت های اقتصادی روبه رشد منطقه، 
ابزارهای ارزیابی فراهم آورد. کشورهای روسیه، ارمنستان، 
بلاروس، قزاقستان و قرقیزستان در اتحادیه اقتصادی 

اوراسیا عضویت دارند. 

ولادیمیر پوتین: 

کاهش مخاطرات استفاده از ارز خارجی باید در اولویت باشد

 


